
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed fremsendes redegørelsen Skatteministeriets anvendelse af Kammeradvokaten. Redegø-

relsen dækker perioden 2014-2019. 

 

Opgørelsen viser, at Skatteministeriets udgifter til Kammeradvokaten i de seneste år har 

været stigende. Det er imidlertid ikke udtryk for, at ministeriet generelt har ændret praksis 

for brug af Kammeradvokaten. 

 

Tværtimod er der tale om særlige forhold, som bl.a. knytter sig til det nødvendige arbejde 

med at bygge en ny og bedre skatteforvaltning. Kammeradvokaten har således blandt an-

det bidraget til arbejdet med at udvikle nye it-systemer til hhv. ejendomsvurderings- og 

gældsinddrivelsesområdet.  

 

Kammeradvokaten bistår desuden med civilretlige tiltag vedrørende tilbagesøgning af for-

mentlig uretmæssigt udbetalt refusion af udbytteskat. Skattestyrelsen følger løbende Kam-

meradvokatens indsats og har i lyset af opgavens omfang og karakter etableret et fokuse-

ret tilsyn med og styring af indsatsen, herunder i form af løbende statusmøder med Kam-

meradvokaten og faste udgiftsopfølgninger. 

 

Jeg er optaget af, at staten fortsat har et generelt fokus på at nedbringe udgifterne til 

Kammeradvokaten. Der er derfor igangsat flere initiativer, som forventes at kunne ned-

bringe forbruget og anvendelsen af Kammeradvokaten på sigt.  

 

 

 

 

Morten Bødskov 

/ Christian Vig Houe 

 

5. januar 2021 
 

  

Skatteudvalget 2020-21
SAU Alm.del  Bilag 100

Offentligt


